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Nagyon sokáig elhallgatnánk ezt a sok-sok bizonyságot! Most ezek után álljak ki prédikál-

ni a hitről? Én úgy gondolom, hogy egy csodálatos példaképek ők Krisztus Testében! A Zsidó 

levél 11. fejezetében olvasunk a hit csarnokáról, azokról az emberekről, akik a hitük által 

különleges dolgokat tettek. Azt hiszem, hogy ez az ő szolgálatuk, az ő életük is és nagyon 

sokaknak az élete is bekerülhetne ebbe a könyvbe, azaz pontosabban van egy könyv, ami 

megíratik rólunk. A hitről, az odaszántságról, a szeretetről. Köszönjük az ő életüket az Úrnak, 

és köszönjük a sok-sok odaszánt szívet!   

Folytatjuk a két héttel ezelőtti tanítást, az arról szólt: Látni a láthatatlant. A hitről fogunk 

ma tanulni, és hiszem, hogy Isten azért adta a hitet, hogy szeretne bennünket megáldani. Jézus 

Krisztus azért ment a keresztre, hogy bennünket megváltson, hogy megszabadítson a gonosz 

hatalmából. Jézus nem leigázni jött bennünket, hanem felszabadítani. Azért jött, hogy örök 

életünk lehessen, és hogy egy jó életünk lehessen. Az, hogy ezt a jó életet tudjuk birtokolni, 

hogy tudjunk ebben az isteni fajta tervben, Isten életében, áldásaiban járni, ahhoz hitre van 

szükségünk. Az elmúlt alkalommal megvizsgáltuk a hit alapelveket, egy kicsit átismételjük, 

hogy akik nem voltak itt, ők is kapjanak képet. Egyébként a felvételen meg lehet nézni, de 

nézzük az Igét, mert Isten Igéje a mi kenyerünk. Ahhoz, hogy a világ felett győzedelmesek 

tudjunk lenni, ahhoz nekünk isteni fajta hitre van szükségünk. Tudjuk, hogy Jézus a hitünk 

szerzője, fejedelme, és a bevégzője. Az isteni fajta hit legyőzi a világot, és ezt az Igében olvassuk. 

1János 5,4–5. 

4. Mert mindaz, ami az Istentől született, legyőzi a világot, és ez a győzelem, amely 

legyőzte a világot, a mi hitünk. 

5. Ki az, aki legyőzi a világot, ha nem az, aki hiszi, hogy Jézus az Isten Fia?! 

Azt is megnéztük, hogy mi a hit? Kell, hogy erről megértésünk legyen. Nagyon sok ember 

azt gondolja, hogy hitben jár, azt gondolja, hogy hitben van, de nincs az a hite, amit ő gondol. 

A hit definíciója csodálatosan le van írva. Ez a kiinduló Igénk: 

Zsidó 11,1. 

1. A hit pedig a reménylett dolgoknak valósága, a nem látott dolgokról való meggyő-

ződés, és azoknak bizonyítéka. 

Kicsit lassabban megyünk, és vegyük részletesen. A hit pedig a reménylett dolgok 

valósága. Hol van ez a reménylett dolgok valósága? Ez bennünk van. Milyen formában van 

bennünk? Ez hit formájában van bennünk. A múlt alkalommal azt is megbeszéltük, hogy Isten 

úgy alkotta meg az elménket, úgy alkotta meg az agyunkat, hogy az agyunkkal képeket 

formálunk. Képeket formálunk, azért is az a címe, hogy látni a láthatatlant. Megnézzük azt is, 

hogy Ábrahám hite hogyan működik.  

Isten úgy alkotta meg az agyunkat, hogy van egy érzelmi része, és van egy racionális része 

is. Amikor hallunk valamit, akkor képeket alkotunk az elménkben. A bennünk lévő hit 

tulajdonképpen egy kép, egy jövőkép. Ezt a belső látást kell, hogy mindenki megtapasztalja, 

és utána fogja látni a fizikai valóságban. A nem látott dolgokról való meggyőződés, ez mit 

jelent? Hogy belül ott van a hit, belül ott van az a kép, belül ott van az az élő reménység, de 

még nem látjuk a fizikai valóságunkban. Sokan mondják azt, hogy majd hiszem, ha látom. Ha 

már látod, akkor nem kell hinni. Akkor már megvan. Meddig van a hitünk? Addig, amíg az a 

fizikai valóságba nem jön. Utána nem kell hitben állnunk azzal a dologgal kapcsolatban. 

Zsidókhoz írt levélben megnéztünk néhány személyt, akiket a hitük tett különlegessé. Ilyen 

volt Ábrahám, Mózes, beszél ott Bárákról, Ráhábról, a parázna nőről, és sok mindenki másról 

beszél. Ezek megírattak a mi tanulságunkra.  

Nézzük tovább az Igéket!  Beszéltünk arról, hogy emberek hit által miket értek el, beszél-

tünk József hitéről, aki szintén kapott egy álmot, kapott egy látást Istentől, hogy az ő kévéi 
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előtt meghajolnak a testvérei kévéi. József ezt a látást, ezt a hitet megőrizte a szívében, és 

Isten így véghez tudta vinni a tervét Józsefen keresztül. Tudjuk azt, hogy eladták őt Egyip-

tomba rabszolgának, de végig megőrizte ezt a képet, és megőrizte szívében azt, amit Isten 

adott. Így ellen tudott állni a gonosz minden tervének. Tudjuk azt, hogy Potifár házában 

kísértés érte őt, és Potifár felesége miatt börtönbe csukták. Tizenhárom évig volt börtönben. 

De végig bízott Istenben, végig megőrizte azt a hitet, azt a látást, amit Istentől kapott, és ez a 

hit kiemelte őt a börtönből, és az akkori világ nagyhatalmának második emberévé tette. 

Egyiptom második embere lett. Isten őrajta keresztül tudta kimenekíteni Izrael népét, és úgy 

kerültek Egyiptomba, majd ezt követte a 430 éves fogság. Isten kihozta őket végül a fog-

ságból, kihozta őket Egyiptomból, a szolgaság földjéről, adott nekik egy vezetőt, Mózest. Ott 

is láttunk helyzeteket, hogy Isten odaadta nekik az ígéret földjét, de az első nemzetség 

mégsem tudott bemenni oda. Mi volt ennek az oka? A hitetlenségük. Látjuk azt, hogy hittel 

csodálatos eredményeket tudunk elérni, győzelemre tudunk jutni az isteni fajta hittel. Egy 

rossz hittel pedig el tudunk bukni, és nem jönnek a valóságba azok az ígéretek, azok az isteni 

ígéretek, amit Isten nekünk megígért. Ennek nem Isten az oka. Isten odaadta nekik az ígéret 

földjét. Nekik egyetlen dolguk volt, hogy amit Isten mondott, azt forgassák a szívükben, hogy 

megőrizzék azt a képet, és bemenjenek oda. Mert a harc Istené volt. Őnekik egy dolgot kellett 

tenni, erősen megragadni Isten ígéretét. Őbennük egy rossz kép volt. Egy rossz kép volt 

önmagukról, ők saját magukra tekintettek, nem Istenre. Az ő lehetőségeikre és képességeikre 

tekintettek, és nem arra, amit Isten ígért.  

Az isteni fajta hit min alapszik? Hogy igaznak fogadjuk el azt, amit Isten mondott. Minden 

más dologgal szemben. Amit látunk a fizikai valóságunkban, amit mi gondolunk, annak 

ellenére abban hiszünk, amit Isten mondott. Megragadjuk azt a képet, amit Isten nekünk adott. 

Ezért nem tudtak bemenni, mert a tizenkét kém közül Józsué és Káleb volt az, akinek Isten 

szerinti hite, Isten szerinti látása volt. Itt ez az isteni fajta hit adott nekik győzelmet. A többi 

tíz ember a saját lehetőségeire tekintett, és a saját belső, rossz önképére tekintett. Azt 

mondták, hogy olyanok vagyunk a magunk szemében, mint a sáskák. Meg az Anák fiai 

vannak, akik óriások voltak. Kihez hasonlították magukat? Nem Isten lehetőségeihez, hanem 

a saját lehetőségükhöz, és ez egy rossz énképet adott nekik, és nem is tudtak bemenni az 

ígéret földjére. Ezért mondja a Példabeszédek, hogy fiam, az én szavaimra figyelmezz: 

Példabeszédek 4,20. 

20. Fiam, az én szavaimra figyelmezz, az én beszédeimre hajtsad füledet.  

Ez történik most. Isten beszédét, Isten Igéjét hallgatjátok. Zsidókhoz írt levélben van megírva: 

Zsidó 4,2. 

2. Mert nékünk is hirdettetett az Evangélium, miképpen azoknak, de nékik nem 

használt a hallott Ige, mivel nem párosították hittel azok, akik hallották.  

Mi befogadtuk az Igét, és ők is hallották az Igét, de nem fogadták el, mert nem párosították 

azt hittel. Amikor halljuk Isten Igéjét, akkor azt hittel kell, hogy párosítsuk. Ki kell alakulnia 

bennünk egy isteni képnek, látnunk kell a láthatatlant, ahogy Mózes látta, és meg kell 

ragadnunk azt a képet. Nem szabad, hogy elengedjük! Ezért írja az Ige: 

Példabeszédek 4,21. 

21. Ne távozzanak el a te szemeidtől, tartsd meg ezeket a te szívedben.  

Azt a képet, amit Isten adott, azt meg kell őriznünk. Itt hallottuk a bizonyságokat. Hogy 

tudja valaki ezt megtenni? Végignézed Pál szolgálatát, hogy mennyi viszontagságon ment 

keresztül. Hogy mennyi mindenen ment keresztül, azért, mert megragadta azt a képet. Azt 

mondja Pál, hogy tudom, hogy nem hiába futok, tudom, hogy eltétetik majd nekem az igazság 

koronája, amit az igaz Bíró, Jézus megad. Tudja azt, hogy nemcsak levegőt csapdos. Tudja 

azt, hogy nem üresben fut, hanem azért a jutalomért, amit Isten ígért az Őt szeretőknek. 

Nekünk is kell, hogy legyen egy képünk. Kell, hogy legyen egy erős képünk, magyarul kell, 

hogy legyen egy célunk. A hitnek van célja. Istennek célja van azzal, hogyha valakit elhív 
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valahova. Azt a célt, azt a pályát nekünk kell megfutni, és hogy a túloldalon milyen ered-

ménnyel jövünk ki, az azon múlik, hogy milyen erős a hitünk. Látjátok, a hit nem csak beszél, 

hanem cselekszik. Az Igében írva van erről:  

Példabeszédek 4,22. 

22. Mert életük ezek azoknak, akik megnyerik, és egész testüknek egészség. 

Életük ez azoknak, akik megnyerik. Ha egészségesek akarunk lenni, azt akarjuk, hogy egy 

jó életünk legyen, akkor arra kell figyelmeznünk, amit Isten mondott, amit az Ő Igéje mond, 

és Isten Igéje orvosság. Ugye olvassuk a Zsoltárokban, hogy kibocsátja az Ő Igéjét.  

Zsoltárok 107,20. 

20. Kibocsátotta az Ő Igéjét és meggyógyítá őket, és megmenté őket a pusztulástól.  

Mert Isten Igéje orvosság. Az egész testünknek egészség lesz. Még mindig a Példabeszé-

dek 4. fejezeténél vagyunk: 

Példabeszédek 4,23. 

23. Minden féltett dolognál jobban őrizd meg szívedet, mert abból indul ki minden élet. 

Figyelnünk kell arra, hogy az Istentől kapott hitet, az Istentől kapott képet ne hagyjuk 

lerombolni. Hol van ez? Az érzelmi részünkben van, a lelki részünkben. Az ördög szeretne 

megsérteni, a gonosz szeretné lerontani azt az Istentől kapott képet benned, Isten meg 

megígérte, hogy meggyógyít. A gonosz pedig mit fog mondani? Azt, hogy á, ez csak egy 

mesebeszéd, nézz a testedre! Nézd meg az orvosi zárójelentést, neked esélyed nincs arra! A 

kérdés az, hogy te mit fogadsz el igaznak? Mennyire erősen él benned az a kép, amit Istentől 

kaptál? Mennyire erős az a hit, mennyire erős az a cél, ahova te el szeretnél jutni? Vagy 

hagyod magad eltéríteni, hagyod magad mellékvágányra tenni, mert a gonosznak ez a terve. 

Ezért ellensége a gonosznak a gyülekezet. A gonosz nem akarja, hogy te Igét hallgass. Azzal 

még csak rendben is van, azzal még úgy nem nagyon foglalkozik, de azt már végképp nem 

akarja, hogy te azt az Igét hittel párosítsad, és úgy cselekedjél, mint ahogy abban írva van. 

Befogadjuk az Igét, hallgatjuk az Igét – de ez még mindig kevés egy győztes élethez. Az 

Igén gondolkodnunk kell! Az Igével azonosulni kell, és ezt a hitet, ezt a képet folyamatosan 

táplálni kell magunkban! Mert a gonosz azon van, hogy ezt a képet lerontsa. Hogy vissza-

rángasson téged a természetes síkra a természetfölötti síkról. Valójában, ami létezik a 

valóságunkban, az előtte a szívünkben létezett. Ugyanúgy ki kell cserélni a szívünkben levő 

hitet, hogyha szeretnénk meggyógyulni. Akkor a betegségtudatból egészségtudatúvá kell, 

hogy váljál. Hogy min gondolkodsz, azt ki fogja eldönteni? Ugye olvassuk, amikor Isten 

bevitte őket az ígéret földjére, előtte mondott valamit Józsuénak:  

Józsué 1,8. 

8. El ne távozzék e törvénynek könyve a te szádtól, hanem gondolkodjál arról éjjel és 

nappal, hogy vigyázz és mindent úgy cselekedjél, amint írva van abban, mert akkor 

teszed gyarapodóvá a te útjaidat, és akkor leszel sikeres. 

Így leszel áldott, így tudsz bemenni az ígéret földjére. Te min gondolkodsz? A zárójelen-

téseden? A betegségeden? A problémáidon időzöl? A rossz helyzeten időzöl? Ezen gondol-

kodsz állandóan? Ha ezen gondolkodsz folyamatosan, akkor egy rossz kép fog kialakulni 

benned, ezért leszel depressziós, és tudjuk nagyon jól, hogy azok a képek, amik ott vannak 

belül, azok hatással vannak ránk. Hatással vannak a testünkre. A testünket Isten a lelkünkön 

keresztül tudja megérinteni. A lélek a szellemünk és a testünk között van. A szellemünkből 

árad az isteni fajta élet, de hogyha az elménk nem ért egyet Isten Igéjével, akkor Isten ereje 

nem tudja a testünket megérinteni. Leblokkoljuk Isten erejének az áradását. Ezért fontos az, 

hogy a hitünket hozzuk összhangba azzal, amit Isten mondott. Összhangba kell, hogy kerüljön 

a kettő. Jézus tanította, hogy a szív bőségéből szól a száj. A szívünket vagy jó dologgal 

tápláljuk, vagy rossz dolgokkal. Ha a rossz dolgokat hallgatjuk folyamatosan, akkor rossz lesz 

a szívünknek az állapota. Ha állandóan a rossz híreket, a pletykákat, a rossz jelentéseket 

hallgatod, amivel táplálod magad, az lesz benned. Az lesz a szívedben. Onnan fognak előjönni 



 

 4 

azok a dolgok, amik a szívedbe kerültek. Ezek lehetnek jó dolgok, de lehetnek rossz dolgok 

is. Ezért mondja Jézus: 

Lukács 6,45. 

45. A jó ember az ő szívének jó kincséből hoz elő jót; és a gonosz ember az ő szívének 

gonosz kincséből hoz elő gonoszt: mert a szívnek teljességéből szól az ő szája. 

Megmondom a hitedet a beszédedből. Nem tudom, észrevettétek-e, hogy Isten nem 

rászorultság szerint ad. Kinek jutott ez már eszébe? Ha rászorultság szerint adna Isten, akkor a 

szegényekhez adná Isten a legtöbb anyagiakat. Hanem mi szerint ad? A hitünk szerint. Ha 

jobb eredményre szeretnénk jutni az életünk bármely területén, az egészség területén, az 

anyagiak területén, az emberi kapcsolatok területén, akkor jó dolgokkal kell, hogy tápláljuk a 

szívünket. Isten ígéretével kell táplálnunk azt. Dicsérjük az Urat ezért! Ezért nagyon fontos, 

amit a Római levélben mond az Ige: 

Róma 6,13. 

13. Se ne szánjátok oda a ti tagjaitokat hamisságnak fegyvereiül a bűnnek; hanem 

szánjátok oda magatokat az Istennek, mint akik a halálból életre keltetek, és a ti 

tagjaitokat igazságnak fegyvereiül az Istennek. 

Szánjuk oda a testünket, Istennek kedves áldozatul. 

Róma 12,2. 

2. És ne szabjátok magatokat e világhoz, hanem változzatok el a ti elméteknek meg-

újítása által, hogy megvizsgáljátok, mi az Istennek jó, megengedő és tökéletes akarata.  

Ha változásokat akarunk az életünkben, akkor először is a hitünket kell megváltoztatni, és 

meg kell változtatni a gondolkodásunkat. A gondolkodásunkat Isten Igéje tudja megváltoztatni: 

Példabeszédek 23,7.  

7. Mert amiként az ember gondolkodik magában, olyan is valójában…  

Fontos az, hogy min gondolkodunk? Nagyon fontos, mert a gondolatainkkal képeket 

alkotunk. Alkothatsz magadról rossz képet, de alkothatsz magadról olyan képet, amit Isten 

mond rólad. Nekünk Isten Igéje szerint kell gondolkodnunk! Ha hitről beszélünk, azt hiszem, 

nem tudjuk megkerülni Ábrahám hitét. Meg fogjuk nézni a Római levélben, ahol Ábrahám 

hitéről beszél az Ige, Pál apostolon keresztül.  

Róma 4,17–25. 

17. Amint meg van írva, hogy: sok nép atyjává tettelek téged. Az előtt az Isten előtt, 

akiben hitt, aki a holtakat megeleveníti, és azokat, amelyek nincsenek, előszólítja mint 

meglevőket. 

Mit mondott Isten Ábrahámnak? Pontosabban még Ábrámnak. Hogy sok nép atyjává 

tettelek téged. Múlt időben. Isten elvégezte. Isten azt mondta, hogy sok nép atyjává tettelek 

téged. Mi a másik, amit a hit tesz? Hogy előszólítja azokat, amik még nincsenek a fizikai 

valóságban. Előszólítja.  

18. Aki a reménytelenség ellenére elvárással hitte, hogy sok népnek atyjává lesz, 

aszerint, amint megmondatott: Így lészen a te magod.  

Elvárással hitte. Nem kételkedett. Volt, hogy megbotlott, nyilván megingott az ő hite is. Ha 

végignézzük az írásokat, akkor Isten folyamatosan táplálta az ő hitét.  

19. És hitében erős lévén, nem tekintett az ő már elhalt testére, mintegy százesztendős 

lévén, sem Sárának elhalt méhére; 

20. Az Istennek ígéretében sem kételkedett hitetlenséggel, hanem erős volt a hitben, 

dicsőséget adván az Istennek.  

21. És teljesen elhitte, hogy amit Ő ígért, meg is cselekedheti. 

Mit okozott ez a hit Ábrahámnak?  

22. Ez tulajdoníttaték néki megigazulásul. 

Ábrahámnak volt egy elhívása. Hogy Isten be tudja teljesíteni a tervét, ahhoz szükség volt 

egy olyan emberre, mint Ábrahám, aki hitt neki. Hiszen Isten Ábrahámon keresztül tudta 
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véghezvinni az Ő terveit. Ez a fajta hit mit eredményezett Ábrahámnak? Ez a hit megiga-

zulásul tulajdoníttatik neki. Hogyan igazult meg Ábrahám? Hit által igazult meg. Mi hogy 

igazulunk meg? A Krisztusban. Kegyelemből, hit által, és az Ábrahám hite szerint valók 

vagyunk. Nem cselekedetekből, hogy senki ne kérkedjék.  

23. De nemcsak érette iratott meg, hogy megigazulásul tulajdoníttaték néki. 

24. Hanem miérettünk is, akiknek majd tulajdoníttatik, azoknak tudniillik, akik hisz-

nek abban, aki feltámasztotta a mi Urunkat: Jézust a halálból,  

Ez a fajta hit nemcsak Ábrahámnak tulajdoníttatik, hanem nekünk is. Miért? Mitől válunk 

igazzá Krisztusban? Hogy hiszünk abban, hogy Isten Jézus Krisztust feltámasztotta a halálból. 

Hogy erről a hitünkről teszünk hitvallást, hogy Jézus feltámadt a halálból. 

25. Aki a mi bűneinkért halálra adatott, és feltámasztatott a mi megigazulásunkért.  

Menjünk vissza azért, vizsgáljuk meg egy kicsit Ábrahám hitét. Nagyon sokan vagytok, 

akik hitben álltok. Nagyon sokan vagytok, akik megteszitek a helyes megvallásokat, akik 

megvalljátok az Igét, megvalljátok azt, ahova szeretnétek eljutni, és mégsem jön az eredmény. 

Hogy miért van az, hogy megteszitek a helyes dolgokat, de valahogy mégsem jön az 

eredmény, egy kicsit ezt fogjuk megvizsgálni. Nézzük meg, hogy mielőtt Isten beteljesítette 

volna az Ábrahámnak tett ígéretet, milyen munkát végzett Ábrahámon? Hogyan munkál-

kodott Ábrahámon, mielőtt be tudta teljesíteni Isten az ígéretét? Ahhoz, hogy Isten meg tudja 

tenni, ahhoz nekünk is partnereinek kell lennünk.  Írja az Ige, hogy vessétek alá magatokat 

Istennek, álljatok ellene az ördögnek, és megfut tőletek. A második részt nagyon jól tudjuk 

idézni, de van egy első rész. Engedelmeskedjetek Istennek, és álljatok ellene az ördögnek! 

Tehát kell egy engedelmesség, és Ábrahámnak pontosan ugyanerre volt szüksége. Nézzük 

meg, hogy Ábrahámban min munkálkodott Isten, ez nagyon sokat fog segíteni abban, hogyha 

hitben állsz bármi dolog felől, hogyan indulj el. Nézzük meg Ábrahám hitén keresztül:  

1Mózes 13,14–17. 

14. Az Úr pedig monda Ábrámnak, minekutána elválék tőle Lót: emeld fel szemeidet 

és tekints arról a helyről, ahol vagy, északra, délre, keletre és nyugatra.  

Mit mondott neki? Emeld föl a szemeidet! Nézd meg, és láss! Fényképezd le az agyaddal, 

alkoss belül is egy képet! Nézd meg, hogy mit látsz? Nézzél keletre! 

15. Mert mind az egész földet, amelyet látsz, néked adom, és a te magodnak örökre.  

Nem lehet nagyobb hited, amekkora a látásod. Ez gyakran elhangzott. Azt hiszem Kenneth 

Hagin könyvében van írva, hogy ha egy csónakra van hited, akkor ne akarj a hiteddel luxus-

hajót! Emeld föl a hitedet, és ha fölemeled a hitedet, akkor fognak megváltozni a dolgok. 

Tehát min munkálkodott Isten Ábrámban? Hogy menj, nézz, járj körül, keletre, nyugatra, 

északra, délre! Menj és járd körül, nézd meg, és jól vésd a szívedbe azt a képet, amit mutatok 

néked, mert amit látsz, azt adom neked! Amit nem látsz itt belül, az valószínű, hogy nem lesz 

soha a tiéd. Legeslegelőször a hitünket kell olyan formában megerősíteni, hogy ott belül, mint 

Ábrahám, lássuk a láthatatlant.  

16. És olyanná teszem a te magodat, mint a földnek pora, hogyha valaki megszámlál-

hatja a földnek porát, a te magod is megszámlálható lesz.  

17. Kelj fel, járd be ez országot hosszában és széltében: mert néked adom azt. 

Halleluja! Mit adott Isten Ábrahámnak? Egy képet: Nézd meg a földnek porát! Nézd meg a 

földnek porát, hogy mennyi az! Gondolom, Ábrahám sem mindig volt teljesen happy, nem 

mindig ment jól minden, ahogy szerette volna, lehet, hogy lecsüggesztette a fejét, de amikor 

el volt keseredve, akkor is mit látott? Isten ígéretét látta, mert ott a földnek pora. Azt mondja, 

hogy kelj fel, és járd be széltében, hosszában! Ez csodálatos, hogy úgy kell munkálni a 

hitünket, hogy azt a belső képet, azt a belső látást erősítsük.  

Egy prédikátort hallgattam, és Isten mondta neki, hogy építsenek egy gyülekezeti házat. De 

elég zsebfekélyes volt a gyülekezetük, nem volt pénzük, magyarul elég problémájuk volt. 

Elkezdték a hitüket építeni abban. Végül is sikerült venni egy telket, de egy elég nagy 
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gyülekezeti házról volt szó. Hogy mit csinált ez a pásztor? Kiment a telekre, és elkezdte 

rajzolni. Körberajzolta az egész telket. Kirakta, hogy itt lesz az ajtó, ott lesz ez, ott lesz amaz, 

és elkezdte az egészet ott, a helyszínen építeni. Mit csinált? Elkezdett tervezni. 

Látta a célt, amit Isten adott neki, de a célhoz van egy odavezető út. Majd ezt megnézzük a 

Jakab levelében, ha lesz rá időnk. Elkezdte a hit cselekedeteit megtenni. Elkezdte rögzíteni ezt 

a képet. Már látta a falakat. Megnézte az ajtókat. Ezt még a világ is használja, ha valamit 

szeretne elérni, akkor azt a képet memorizálja, és beépíti a belsejébe hit formájában, és nem 

engedi el azt a képet. Gondolom, Ábrahám néha fölsírt az Úrhoz, hogy: Uram, hol van már az 

ígéreted, hol van már az a gyermek? Mikor jön már az a gyermek? Isten erről is 

gondoskodott, hogy mikor föltekint az égre, ott is jó látása legyen. 

1Mózes 15,5–6. 

5. És kivivé őt, és monda: Tekints fel az égre, és számláld meg a csillagokat, ha azokat 

megszámlálhatod; és monda néki: Így lészen a te magod. 

Mit tett Isten Ábrahámmal? Egy képet adott neki. Tehát a föld pora. Amikor el volt 

keseredve, akkor is Isten ígéretét látta, ha felnézett, akkor is Isten ígéretét látta. Bárhová 

nézett, mindenben csak Isten ígérete volt benne. 

6. És hitt az Úrnak, és tulajdoníttaték az őnéki megigazulásul. 

Tehát Isten megváltoztatta a képet a bensőjében. Isten nem csak csodák által akar bennün-

ket tovább vinni. Sokszor van, hogy imádkozunk emberekért, és Isten csodát tesz az emberek-

kel, de az ördög nagyon gyorsan ellopja a csodáját. Jézus mit mondott? Nem azt mondta, 

hogy a csoda tartott meg téged! Hanem mit mondott? A te hited tartott meg téged. Nagyon 

sok ember jön a csodáért. A csoda nagyon jó, nagyon szeretjük, amikor Isten csodát tesz ve-

lünk. Isten nagyon sokszor, nagyon sokunkkal csodát tett. De Istennek egy sokkal jobb terve 

van. Azt szeretné, ha örökké az Ő áldásaiban járnánk. Ez pedig nem fog menni hit nélkül.  

Hitet nem tudsz egy másodperc alatt szerezni. Mondják azt, hogy a bölcs ember nem akkor 

ás kutat, amikor megszomjazik, hanem sokkal előtte. A hitünket fel kell építeni. Ez egy 

folyamat. Nem tudunk egyik percről a másikra hitre jutni. Ezért nem tudunk segíteni olyan 

embereknek, akik nem akarnak növekedni a hitben. Szeretnék Isten áldásait, ígéreteit, de nem 

szeretik Isten Igéjét. Nem szeretnék azt az isteni képet kialakítani magukban. Az ördög na-

gyon gyorsan meglopja őket. Nagyon gyorsan kilopja őket a gyógyulásukból. Nagyon hamar 

tönkreteszi őket anyagilag, nagyon gyorsan összekutyulja az egész életüket. Ez az ő döntésük. 

A hit egy döntés. Elhatározás kérdése, hogy én megteszem-e azokat a lépéseket a célhoz 

vezető úton, amiket Isten mondott. Erősen meg tudom-e őrizni azt a képet, azt a hitet, amit 

Isten adott nekem? Ezen múlik a sikerünk. Ezen múlik a győzelmünk.  

Most figyeljünk, mert talán itt fogunk majd jobb megértést kapni. Ábrahám, amikor az 

ígéretet kapta, akkor 65 éves volt. Szárai, a felesége, 10 évvel volt fiatalabb, és meddő volt. 

Telik-múlik az idő, és sehol a gyermek Sárától. Közben lett egy a szolgától, balkézről, de az 

nem az ígéret gyermeke volt. Az volt Izmáel. Az ígéret gyermekét Száraitól ígérte Isten. 

1Mózes 17,1–5. 15. 

1. Amikor Ábrám kilencvenkilenc esztendős volt, megjelenék az Úr Ábrámnak, és 

monda néki: Én a mindenható Isten vagyok, El Shaddai, járj énelőttem, és légy 

tökéletes. 

Én vagyok az Isten, aki mindenre elegendő. Azt mondta, hogy én vagyok az Isten, aki 

mindenre elegendő. Az El Shaddai, az több mint elegendő. Több mint elégséges. Járj énelőt-

tem, és légy tökéletes! 

2. És megkötöm az én szövetségemet én közöttem és teközötted: és felette igen meg-

sokasítlak téged. 

3. És orcájára borula Ábrám; az Isten pedig szóla őnéki, mondván: 

4. Ami engem illet, ímhol az én szövetségem teveled, hogy népek sokaságának atyjává 

leszel. 



 

 7 

Most figyelj! Ábrahám 99 éves. 

5. És ne neveztessék ezután a te neved Ábrámnak, hanem legyen a te neved Ábrahám, 

mert népek sokaságának atyjává tettelek téged. 

Nem majd foglak tenni, hanem tettelek téged! Gondoljatok bele, hogy Ábrahám ekkor 99 

éves. Miután erősen élt benne a hit, erősen élt benne az az isteni kép, akkor mondta azt neki 

Isten, hogy: Akkor most a száddal is valld meg azt a képet, ami már erős benned! Innentől 

kezdve ne hívd úgy magad, hogy Ábrám, hanem Ábrahám. Ábrahám azt jelenti, hogy sok nép 

atyja. Tehát 24 évig nem vallotta meg úgymond a hitét, hanem 24 évig csak azt a hitet, azt a 

belső képet építette Isten Ábrámban. Ugyanezt meg kellett tenni Sárával is, azaz Száraival. 

15. És monda Isten Ábrahámnak: Szárainak, a te feleségednek nevét ne nevezd 

Szárainak, mert Sára az ő neve. 

Itt mondta Isten, hogy ő most sok nép anyja. Képzeljétek el ezt a két idős embert! Nem 

tudom, hogy a környezetük mit szólt. Gondolom, azt mondták róluk, hogy két eszelős öreg, 

agyukra ment valami! Ezek sok nép atyjának, meg sok nép anyjának hívják egymást. Meddig 

tartott mindez? Három hónapig kellett ezt tenniük, amíg meg nem fogant a gyermek, Izsák. 

Három hónapig. 24 évig építette a hitet, és amikor kész volt a hit, akkor jött a megvallás. 

Akkor már hittel ki tudta mondani. Látta azt a belső képet, és Isten meg is erősítette őket. 

Az 1Mózes 18-ban olvassuk, hogy megjelent három angyal. Az első részben pedig azt 

olvassuk: 

1Mózes 18,1. 9–12. 

1. Megjelenék pedig ő néki az Úr a Mamré tölgyesében, és ő ül vala a sátor ajtajában, 

a hő napon. 

9. És mondának néki: Hol van Sára, a te feleséged? Ő pedig felele: Ímhol van a sátorban. 

10. És monda: Esztendőre ilyenkor bizonnyal megtérek hozzád, és ímé, akkor a te 

feleségednek, Sárának fia lesz. Sára pedig hallgatózik vala a sátor ajtajában, mely annak 

háta megett vala. 

11. Ábrahám pedig és Sára élemedett korú öregek voltak; megszűnt Sáránál az 

asszonyi természet. 

12. Nevete azért Sára magában, mondván: Vénségemre lenne-é gyönyörűségem? meg 

az én uram is öreg! 

Mit csinált Sára? Ismét lecsúszott a természetes szintre. Egyébként Ábrahám is nevetett, 

ezért lett Izsák a neve, ami azt jelenti, hogy a nevetés gyermeke. Tehát látjátok, hogy amikor 

hitről beszélünk, nem elég az, hogy csak kimondunk dolgokat. Előtte ott kell, hogy legyen a 

hit a szívünkben. A szív bőségéből szól a száj. Kimondhatunk úgy dolgokat, hogy valójában 

nem hiszünk benne. Nem is az imáink szerint kapunk mindig. Elmondhatod a helyes imát is. 

Ha kérsz valamit Istentől, vagy valamilyen helyzetben megoldást keresel, elmondhatod a 

helyes imát, de ha nincs ott a hit, akkor nem fog a valóságba jönni. Ezért vannak sokan, hogy 

hit kérdésében zátonyra futnak. Nagyon jól ismerjük a Márk evangélium 11-es részében a 23-

as igeverset. Tudjuk, hogy Kenneth Hagin ezt az egyetlen igeverset ragadta meg a Bibliában, 

és ez az egyetlen igevers elégséges volt neki ahhoz, hogy meggyógyuljon a halálos 

betegségéből, és kikeljen az ágyból.  

Jézus előtte elátkozta a fügefát, ezt a részt most nem olvassuk. A tanítványok elcsodálkoz-

tak, hogy a fügefa kiszáradt. Mentek arra visszafelé, és Péter mondta, hogy Uram, nézd, az a 

fügefa, amit elátkoztál, kiszáradt! Mintha az Úr nem tudta volna! Úgyhogy nem is válaszolt 

az Úr Péternek, csak egyszerűen azt mondta: 

Márk 11,22–24. 

22. És Jézus felelvén, monda nékik: Legyen hitetek Istenben. 

Ez mit jelent? Legyen isteni fajta hited! Legyen isteni fajta látásod! Legyen benned egy 

erős isteni fajta kép, egy erős remény, egy megingathatatlan hit! 
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23. Mert bizony mondom néktek, ha valaki azt mondja ennek a hegynek: Kelj fel és 

ugorjál a tengerbe! és szívében nem kételkedik, hanem hiszi, hogy amit mond megtör-

ténik, meglesz néki, amit mondott. 

Mi van itt, az elején? Az, hogy legyen hitetek Istenben! Ott kell, hogy legyen a hit, ott kell, 

hogy legyen az a kép! Ez nagyon gyakran elhangzott már üzenetekben, prédikációban, hogy 

itt az Ige háromszor mondja azt, hogy mond. Mi megragadtuk ezt a három dolgot, és a 

lényeget felejtettük el, hogy mit mondjunk. Azt mondjuk, ami a szívünkben van, a hitet. 

Egyébként itt kétszer megemlíti, azzal kezdi Jézus, hogy: Legyen isteni fajta hitetek! Van egy 

olyan kijelentés, hogy szívében nem kételkedik. Ezt a részt nagyon gyakran kifelejtjük. Tehát 

amikor hitben állsz valamivel kapcsolatban, akkor azt a dolgot kell megerősíteni. Ha beteg-

séggel küzdesz, ha győzelemre szeretnél jutni az egészséged területén, akkor milyen igever-

seket kell, hogy olvassál? Akkor ne a bővölködésről olvass!  

Az újszövetség egyik nagyon nagy áldása az, hogy egészségben állhatunk. Az, hogy 

bőségben élhetünk. Mindkettő nagyon fontos itt a földi életünkben. A Jézus Krisztusban való 

hit által örök életet kaptunk, és a menny állampolgárává váltunk. De itt a földön szükségünk 

van az egészségünkre. Nem tudom, hogy észrevetted-e: egyetlen tested van, és ezt nehéz 

pótolni, hogyha valami történik vele. Tehát erre muszáj vigyáznunk, mert a testünk az, ami 

ma elhozott ide bennünket. A testünk a busz, a vonat. Ha a testünk megsérül, vagy 

megbetegszik a templom, akkor nem tudsz ide eljönni. Nagyon fontos, hogy megőrizzük az 

egészségünket! Ezt Isten pontosan tudja, ez az áldások része. Az is fontos, hogy bőségben 

éljünk, hogy meglegyen itt a földön az ellátásunk, meglegyen a bőségünk. Ez is fontos 

Istennek. Bármelyiket szeretnénk bírni, ahhoz nekünk isteni fajta hitre, isteni fajta látásra van 

szükségünk. Itt írja a 24-es vers: 

24. Azért mondom néktek: Amit csak kívántok, amikor imádkoztok, higgyétek, hogy 

megkaptátok, és meglesz az néktek. 

Mit kell hinnünk? Majd egyszer meglesz? Nem! Nem! Azt, hogy már megkaptátok! Már 

megvan nekem. Hol van meg nekem? Itt, belül. A reménylett dolgok valósága itt van belül, és 

meg vagyok győződve arról, amit még nem látok. Ez a meggyőződés bennem van. Akkor mi 

történik? Miről beszélünk? Arról, amivel tele vagyunk. Ha hittel vagyunk tele, akkor a hitről 

beszélünk. Ha hitetlenséggel vagyunk tele, akkor pedig arról beszélünk. Az a te hited, nem az, 

amiért imádkozol, nem az, amit itt a gyülekezetben néha megvallasz. Hanem az, amit beszé-

lünk kinn a barátokkal, az ismerősökkel, vagy bárkivel. Ezért fontos az, hogy megőrizzük a 

szánkat, mert a szív bőségéből szól a száj.  

Átfuthatnak az agyadon mindenféle gondolatok. A gonosz fogja hozni a gondolatokat. 

Jöhet belülről, jöhet kívülről, bárhonnan érhetnek bennünket olyan impulzusok, amik ezt a 

képet, ezt az isteni fajta képet le akarják rombolni. Ezt nem szabad, hogy megengedjük! 

Halleluja! Dicsérjük az Urat! Köszönjük Istennek! Nézzünk meg még valamit. A Jakab 

levélre lapozzuk a Bibliát. Nagyon szeretem a Jakab levelét, itt nagyon csodálatos dolgokat 

olvashatunk. 

Jakab 1,2–7. 

2. Teljes örömnek tartsátok atyámfiai, mikor különféle kísértésekbe estek, 

3. Tudván, hogy a ti hiteteknek megpróbáltatása kitartást szerez. 

4. A kitartásban pedig tökéletes cselekedet legyen, hogy tökéletesek és épek legyetek 

minden semmiben hiányt ne szenvedjetek. 

Mi az öröm abban, ha valaki kísértetik? Van abban nagy öröm? Hát nagy öröm abban 

nincsen. Csak akkor tud örömöd lenni a kísértésben, amikor pontosan látod a végkimenetelt. 

Amikor ott van a pontos cél. Amikor pontosan látod, hogy mi fog történni. Igazából, ha ott 

van bennünk a hit, ha hitben vagyunk, akkor örömben vagyunk. Honnan lehet megtudni, hogy 

valaki hitben van? Nincs elcsüggedve, nem lógatja az orrát, hanem örömben van, mert tudja, 

hogy győzelem előtt áll.  
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Tudván azt, hogy a ti hiteteknek megpróbálása kitartást szerez. Ez a másik, ami nagyon 

fontos: a kitartás. Tehát el akarunk jutni „A” pontról a „B” pontra. Van egy célunk, ahova el 

akarunk érni. Van egy oda vezető út. Az odavezető úton meg leszünk próbálva. Ugyanúgy, 

mint amikor Izrael népe kijött Egyiptomból. Átjöttek a Vörös tengeren, és Isten kiszabadította 

őket. Mi volt a cél? A cél az ígéret földje volt. Igen ám, csak közte volt a puszta. Hol dőlnek 

el a dolgok? A pusztában. Ott dőlnek el a dolgok, amikor jön a gonosz, amikor jön a 

megtévesztő, amikor jönnek a próbák. Amikor valaki rálép a kisujjunkra. Ott jön a próba. Ott 

az a hitünk, ami kijön a szánkból. Arról beszél, hogy a kitartásban pedig tökéletes cselekedet 

legyen, hogy tökéletesek és épek legyetek, semmiben hiányt ne szenvedjetek. A beszéd, az 

egy cselekedet, igaz? Mit teszel akkor? Akkor is annak irányában cselekszel, amit látsz? Vagy 

annak irányában, amit éppen ott a helyszínen megtapasztalsz? Fontos! 

5. Ha pedig valakinek közületek nincs bölcsessége, kérjen Istentől, aki mindenkinek 

készségesen és szemrehányás nélkül ad; és megadatik néki. 

Mi történik, amikor „A” pontból mész a „B” pontba? Nem tudod, hogy mit tegyél közben. 

Közben jönnek akadályok, jönnek helyzetek, jönnek feladatok. Ilyenkor mit csinálsz? Kétség-

beesel, gyors döntéseket hozol. Ilyenkor csinálunk ostobaságokat, butaságokat. Mindenki ad 

neked egy jó tanácsot: Ezt kéne tenni, azt kéne tenni. Beszélsz három emberrel, háromféle 

tanácsot kapsz. Mit mond a Biblia, mit tegyünk ilyenkor? Kapkodjuk összevissza? És amikor 

nem tudod, hogy mit kell csinálni, olyankor mit csinálsz? Akkor jobb, ha semmit nem 

csinálsz. Ilyenkor van az, hogy térdre, imára: Uram, itt én elfogytam, most Te jössz, most a 

Te bölcsességedre van szükség! Nagyon sokszor – gondoljunk vissza –, amikor az életünkben 

elrontottunk dolgokat, azok mind a félelemből hozott döntések miatt voltak. Nem azt jelenti, 

hogy nem lesz félelmed, nem azt jelenti, hogy nem fogsz meginogni, hanem pontosan azt 

jelenti, hogy nem aszerint cselekszem, amit látok, vagy amit érzek, hanem aszerint, amit Isten 

mondott. Isten bölcsessége szerint kell, hogy megtegyük a dolgokat, és akkor fogunk 

győzelemre jutni.  

Salamon jut mindig eszembe. Nagyon szeretem, amikor Isten megjelent néki, amikor 

átvette Dávid királyságát, és azt mondta: Uram, hát mit kezdjek én ezzel? Én nem tudom, 

hogy ezt hogy kell! Isten egy felajánlást tett neki, és azt mondta, hogy: Kérj tőlem akármit, 

amit csak akarsz! Ez egy nagy kihívás. Egyik reggel Isten azt mondaná neked, hogy kérj, amit 

akarsz. Én belegondoltam, biztos valami baromságot kértem volna Istentől. Mit kért 

Salamon? Uram, nekem a Te bölcsességed kell! Amikor hallgatjuk Isten Igéjét, akkor Isten 

bölcsességét hallgatjuk. Erre a bölcsességre van szükségünk. Isten bölcsességére. Ami lényeg, 

a 6-os vers: 

6. De kérje hittel, semmit sem kételkedvén: mert aki kételkedik, hasonlatos a tenger 

habjához, amelyet a szél hajt és ide s tova hány. 

7. Mert ne vélje az ilyen ember, hogy kaphat valamit az Úrtól; 

Ezek nagyon súlyos dolgok, ide leírva. Tehát ha nincs bölcsességünk – márpedig sok 

mindenhez nincs bölcsességünk, sokszor nem tudjuk, hogy hogyan tovább –, akkor kérjünk az 

Úrtól vezetést. És az Úr fog vezetést adni. Mert akiket Isten Szelleme vezérel, azok Istennek 

fiai. Jézus azt mondja, hogy az én juhaim hallják az én szómat, és nem fogják követni az 

idegen hangját. Tehát nagyon fontos az, hogy ezeket a dolgokat megértsük. 

Összegezzük: Az isteni fajta hit Istentől származik, Isten Igéjéből. A hit hallásból, a hallás 

Isten Igéjéből. Amit hallunk, azt hittel kell párosítani. Mit jelent ez? Azt, hogy kialakítjuk 

magunkban azt az isteni fajta látást, azt az isteni fajta képet, és nem engedjük el. Nem hagyjuk 

lerombolni. Pál is mit mondott? Lerontok minden okoskodást, mindent, ami a Krisztus 

értelme ellen emeltetett. Mindent lerontok! Nekünk is le kell rontani azokat a gondolatokat, 

azokat a terveket, azokat a célokat, amik nem Istentől valók. Így tudunk győzelemre jutni. 

Meg kell ragadnunk ezt a képet, ragaszkodnunk kell hozzá, és annak irányában kell cseleked-

nünk. Mert a hit cselekedetek nélkül halott. Ez majd talán egy másik üzenetnek a lényege lesz.  
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Tehát amit ezzel az üzenettel szerettem volna átadni az, hogy a hitünket erősítsük meg! Azt 

a benső képet, az önképünket. Nem az vagy te, amit a szomszédod mondott rólad. Nem az 

vagy te, amit a világ mondott rólad. Te pontosan az vagy, akinek Isten téged lát, és ezt a képet 

kell megragadnunk! Te nem egy balszerencsés flótás vagy, hanem Istennek az áldottja vagy. 

Mert meg vagyunk áldva a Krisztus Jézusban minden szellemi áldással. Mi áldottak vagyunk! 

Kell, hogy lássad magad győztesnek! Kell, hogy áldottnak lásd magad! Ott kell, hogy legyen 

benned ez a kép! Amihez te hozzáfogsz, az sikeres lesz, az áldott lesz.  

Az úton lesznek kihívásaink. Amikor kihívásaink vannak, akkor az akadályokat hittel át-

lépjük. Ha nem tudjuk, hogy mit csináljunk, akkor a legjobb dolog, ha semmit nem csinálunk. 

Várunk. Mert akik az Úrra várakoznak, azoknak az ereje megújul. Szárnyra kelnek, mint a 

saskeselyűk, futnak, és nem lankadnak meg. Nézd meg, mit csinált Ábrahám és Sára, vagy 

Ábrám és Szárai? Vártak az Úrra. Mi történt velük? Isten megújította az ifjúságukat. Ha az 

Úrra várakozunk, akkor nem öregszünk, hanem megújítja Isten az ifjúságunkat. Ha Isten ígért 

nekünk valamit, akkor ne legyél türelmetlen! Az ördög szeretne sürgetni, hogy gyorsan dönt-

sél, gyorsan hozz egy rossz döntést. Most itt van ez a szuper ajánlat, ki ne hagyd! És utána 

bevásároltál nagyon szuperül. Ez már az önfegyelem kérdéséhez tartozik, majd erről is lesz szó. 

Tehát a mai üzenetnek ez volt a lényege. Hiszem, hogy ez használt nekünk, mert Isten 

Igéje a hasznunkra és a javunkra van. Ezek nagyon alap dolgok. Tudom, hogy a régiek közül 

ezt sokan már tudják, értik, de nem árt többször hallani, mert a hit hallásból ered. Nem, hogy 

egyszer hallom, hanem Isten Igéjének a folyamatos hallásából származik. Sokszor meg kell 

hallgatnunk. Táplálnunk kell magunkat az Igével. Kevés az, hogy egy vasárnap eljövünk, és 

mondjuk, a pásztor megeteti a bárányokat az Igével. Ez még nem elégséges egy győztes 

élethez, hanem otthon is tanulmányoznunk kell az Igét, minden nap! Ahogy megesszük a 

reggelinket, az ebédünket, meg a vacsoránkat, ugyanúgy Isten Igéjével táplálkoznunk kell, 

mert abból lesz az isteni fajta hit. Folyamatosan táplálni kell magunkat! Köszönjük az Úrnak! 

 
*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


